中国国际大学生创新大赛(2025) 国际参赛邀请函

中国国际大学生创新大赛积极推进国际交流合作,搭建世界大学生创新实践竞赛平台,已成为参赛规模最大的全球性创新赛事。2017—2024年,共有来自150余个国家和地区的4万余个国际项目、13万余名国际大学生参加大赛。今年,我们将在中国郑州举办中国国际大学生创新大赛(2025)总决赛,诚挚邀请全球优秀青年积极参加,共圆青年创新梦想,共创世界美好未来。

一、参赛要求

- 1. 参赛项目能够紧密结合社会需求,培育新产品、新业态、新模式,促进制造业、农业、卫生、能源、环保、战略性新兴产业等转型升级,促进数字技术与教育、医疗、交通、金融、消费生活、文化传播等深度融合。具体参赛项目类型可咨询邀请的中国高校或大赛海外合办赛伙伴。
- 2. 参赛项目应弘扬正能量,须真实、健康、合法,不得含有任何违反法律法规的内容。项目所涉及的发明创造、专利技术、资源等必须拥有清晰合法的知识产权或物权;如有抄袭盗用他人成果、提供虚假材料等行为,一经发现即刻取消参赛资格、所获奖项,并自负一切法律责任。
- 3. 参赛项目应选择符合要求的组别报名参赛。参赛团 队须在报名系统中将项目所涉及的材料按时如实填写提交。

已获往年大赛总决赛各赛道金奖和银奖的项目,不可报名参加今年大赛。

4. 参赛人员年龄不超过35岁(1990年3月1日及以后出生)。

二、参赛方式

大赛以团队为单位报名参赛。允许跨校组队,每个团队的成员不少于2人,不多于15人(含团队负责人),须为项目的实际核心成员。

参赛团队所有成员须为具有国外普通高等院校学籍的在校生或毕业5年以内的毕业生(即2020年之后的毕业生,下同),参赛申报人须为团队负责人,根据团队负责人的国外院校学籍或学历确定参赛团队所代表的参赛学校,且代表的参赛学校具有唯一性。国外院校是指设立在国外、有独立办学资质、可独立授予学生国外学历或学位的普通高等学校及专科院校。具有国外院校学籍是指已在国外院校注册且具备获授国外院校学历或学位的资格。

根据参赛申报人所处学习阶段,项目分为本科生组、研究生组。根据项目发展阶段,本科生组和研究生组均内设创意组、创业组,请各推荐院校指导项目填报参赛类型。

具体参赛条件如下:

(一)本科生组

1. 创意组。参赛项目具有较好的创意和较为成型的产品原型或服务模式,在2025年4月26日前尚未完成工商等

各类登记注册。参赛申报人须为项目负责人,项目负责人及 成员须均为在校本科生或专科生。

2. 创业组。参赛项目须已完成工商等各类登记注册(在 2025年4月26日前注册)。参赛申报人须为项目负责人且 为参赛企业法定代表人,须为在校本专科生,或毕业5年以 内的本专科学生。

(二)研究生组

- 1. 创意组。参赛项目具有较好的创意和较为成型的产品原型或服务模式,在2025年4月26日前尚未完成工商等各类登记注册。参赛申报人须为团队负责人,须为在校研究生。项目成员须为在校研究生或本专科生。
- 2. 创业组。参赛项目须已完成工商等各类登记注册(在 2025年4月26日前注册)。参赛申报人须为项目负责人且 为参赛企业法定代表人,须为在校研究生,或毕业5年以内 的研究生学历学生。

三、赛事安排

国际参赛项目参加今年大赛高教主赛道比赛,与高教主赛道中国大陆参赛项目和中国港澳台地区参赛项目同场评审,分类排名。按照资格审核、网络评审、现场比赛三个阶段,由大赛组委会统一组织。

1.资格审核(2025年7月16日—7月31日)。针对评审规则涉及的主要评审要点,大赛组委会对报名的国际项目的参赛资格和材料完备性进行审核。

- 2.网络评审(2025年8月1日—8月15日)。对资格审核合格的项目进行多轮网络评审,其中最后一轮为总决赛评审。
- 3.现场比赛(2025年9月)。总决赛评审的优胜项目参加大赛总决赛的现场比赛。如无法现场参赛,总决赛的答辩评审将以线上路演方式进行。

四、奖项设置

国际参赛项目共产生 500 个项目入围总决赛评审,评选 其中的 150 个项目入围总决赛现场比赛,从中筛选出 50 个项目获得金奖,其余 100 个项目获得银奖。参加总决赛评审但未能入围总决赛现场比赛的其余 350 个项目获得铜奖。

五、参赛报名

- 1. 国际参赛项目请登录全球青年创新领袖共同体促进会(PILC)官网(网址: https://www.pilcchina.org/)注册报名并提交参赛材料。报名系统的开放时间为北京时间 2025年6月16日0点,截止时间为北京时间 2025年7月15日24点。填报时写邀请单位:北京理工大学(Beijing Institute of Technology)
- 2. 参赛项目必须提供 PPT 形式的商业计划书,可自行选择是否提供 Word 形式的商业计划书或 1 分钟视频作为辅助资料。为便于评审,所提交的商业计划书请转换为 PDF 格式再行上传。

- 3. 为便于审核参赛资格,所有参赛团队成员必须在报 名截止日期前提交学籍学历证明或持股证明。有指导教师的 团队,须同时在报名系统填报指导教师信息。
- 4. 所有参赛材料和现场答辩原则上使用中文或英文, 如有其他语言需求,请联系大赛组委会。
 - 5. 报名时邀请单位需填写北京理工大学。

六、评审规则

本届大赛评审规则和更多说明请登录全国大学生创业服务网"(https://cy.ncss.cn)或全球青年创新领袖共同体促进会(PILC)官网(https://www.pilcchina.org/)查看具体内容。

七、其他

本附件所涉及条款的最终解释权归中国国际大学生创新大赛组委会所有。

Invitation to Participate in the China International College Students' Innovation Competition (CICSIC) 2025

China The International College Students' Innovation Competition (CICSIC) is dedicated to promoting international exchange and collaboration in innovation and entrepreneurship. As a global platform for college students to showcase their innovative practices, CICSIC has become one of the largest innovation competitions worldwide. Since 2017, CICSIC has welcomed over 40,000 international projects and 130,000 students from more than 150 countries and regions. This year, we are thrilled to host the CICSIC 2025 Grand Final in Zhengzhou, China. We sincerely invite outstanding young minds from across the globe to participate and join us in realizing your innovative dreams and creating a brighter future together.

I. Entry Requirements

1. Projects should address societal needs, create innovative products and business models, and contribute to the advancement of key industries such as manufacturing, agriculture, healthcare, energy, and environmental protection. Projects promoting the integration of digital technologies with education, healthcare, transportation, finance, and cultural

exchange are also encouraged. For specific guidance on project suitability, please consult with Zhengzhou University or the designated international co-organizing partner for your region.

- 2. Projects must be ethical, legal, and comply with all applicable laws and regulations. All inventions, patented technologies, and resources utilized must be accompanied by the necessary intellectual property and proprietary rights. Submission of plagiarized or infringing work will result in immediate disqualification, forfeiture of any awards, and full legal liability.
- 3. Entrants must select the appropriate category for their project and submit accurate and complete entry materials through the official registration system by the specified deadline. Projects that have previously received a Gold or Silver Award in CICSIC are ineligible.
- 4. Entrants must be under 35 years of age (born after March 1, 1990).

II. How to Participate

The Competition only accepts only team entries. Teams must consist of 2 to 15 members, including a designated team leader. Teams may be composed of students from multiple colleges. All team members must be core contributors to the project.

Team members must be currently enrolled students at a non-Chinese institution of higher education or have graduated from such an institution within the past five years (i.e., after 2020). The team leader must submit the application on behalf of the team. A team can represent only one institution, which must be the institution where the team leader is currently enrolled or from which they graduated. A "non-Chinese institution" refers to a university or vocational school located outside the People's Republic of China that is accredited to provide tertiary education and award degrees. An "enrolled student" is defined as a student officially registered and studying at a non-Chinese institution, pursuing a degree or diploma.

Projects will be categorized based on the team leader's academic status (Undergraduate or Postgraduate) and the project's stage of development (Idea Stage or Startup Stage). Institutions are responsible for guiding their teams to select the correct category during registration.

The specific entry requirements are as follows:

1. Undergraduate.

1. Idea Group. Projects should demonstrate strong creativity and a well-developed product prototype or service model, and must not have completed any business registration (including industrial and commercial)

before April 26, 2025. The applicant, acting as project leader, and all team members must be currently enrolled undergraduate or associate degree students.

2. Startup Group. Projects must have completed all necessary business registrations (including industrial and commercial) before April 26, 2025. The applicant must be the project leader and the legal representative of the registered company, and must be either a currently enrolled undergraduate or associate degree student, or have graduated from an undergraduate or associate degree program within the past five years.

2. Postgraduate

- 1. Idea Group. Projects should demonstrate strong creativity and a well-developed product prototype or service model, and must not have completed any business registration (including industrial and commercial) before April 26, 2025. The applicant must be the team leader and a currently enrolled postgraduate student. Team members can be currently enrolled postgraduate, undergraduate, or associate degree students.
- 2. Startup Group. Projects must have completed all necessary business registrations (including industrial and commercial) before April 26, 2025. The applicant must be the project leader and the legal representative of the registered company, and must be either a currently enrolled postgraduate student or

have graduated from a postgraduate program within the past five years.

III. Competition Rules

International entries will be evaluated alongside entries from Chinese mainland as well as Hong Kong, Macao, and Taiwan regions of China, but ranked separately. The Competition consists of three stages:

- 1. Eligibility review (July 16th July 31st, 2025). The organizing committee will review all submitted materials from international participants to ensure completeness and adherence to eligibility requirements.
- 2. Online evaluation (August 1st August 15th, 2025). Qualified entries will undergo multiple rounds of online evaluation, culminating in the selection of finalists.
- 3. On-site competition (September 2025). Exceptional projects selected during the evaluation will advance to the final round. If participation in the on-site competition is not possible, finalists may participate via online presentation.

IV. Awards

For international participants, 500 projects will be shortlisted for the final round. The top 150 projects will advance to the final on-site competition, vying

for 50 Gold Awards, 100 Silver Awards, and 350 Bronze Awards.

V. Registration

- 1. Register online at https://www.pilcchina.org/, the official website for the Promotion Association for Global Youth Innovation Leaders Community (PILC). Registration opens at 0:00 on June 16, 2025 and closes at 24:00 on July 15, 2025 (China Standard Time, UTC+8).
- 2. Submit your business plan in PPT format. You may also include supplementary materials, such as a Word document or a 1-minute video. Please convert your business plan into PDF format prior to uploading.
- 3. All team members must submit proof of their student status (current enrollment or graduation certificate) or shareholder status, as applicable, by the registration deadline. Teams with mentors should provide their mentor's information during registration.
- 4. All submitted materials and presentations should be in either Chinese or English. Contact the organizing committee for guidance if another language is required.
- 5. When registering, the sponsoring organization must fill in Beijing Institute of Technology (BIT).

VI. Judging Rules and Criteria

For detailed information on the Competition's judging rules and criteria, please visit

https://cy.ncss.cn or https://www.pilcchina.org/.
VII. Other

The final interpretation of the terms and conditions outlined in this Annex rests with the Organizing Committee of the China International College Students' Innovation Competition (CICSIC).